

Η εκκλησία της Αγίας Σκέπης βρίσκεται κοντά στο χωριό Αρσαμάκι της περιφέρειας του Βλαντίμιρ. Η εκκλησία φαίνεται από τον αυτοκινητόδρομο Βλαντίμιρ-Γκους Χρυστάλνι-Τούμα. Στο ίδιο σημείο πριν είχαν χτιστεί μερικές εκκλησίες οι οποίες κάηκαν. Ο αγιασμός του ναού που βλέπουμε εδώ σήμερα έγινε το 1825. Στα 1842-44 με τα έξοδα του τσιφλικά λοχαγού Α.Κ.Ραμείκοφ εδώ χτίστηκε ένα ζεστό παρεκκλήσι αφιερωμένο στον άγιο ευσεβή πρίγκιπα Αλεξάντρ Νέφσκι. Η εκκλησία ήταν πλούσια σε σκεύη, άμφια, άγιες εικόνες και λειτουργικά βιβλία. Στις αρχές του 1900 στον οικισμό γύρω από την εκκλησία κατοικούσαν 26 άτομα. Το 1942 η εκκλησία λεηλατήθηκε. Οι κάτοικοι υπό την καθοδήγηση του προέδρου του σοβιέτ του χωριού Αρσαμάκι κατέβασαν τις καμπάνες από την εκκλησία και απομάκρυναν τα εκκλησιαστικά σκεύη. Ξήλωσαν την εκκλησία για τις ανάγκες των νοικοκυριών τους. Στην αρχή ξήλωσαν τις τούβλινες κολώνες της περίφραξης με χυτά κάγκελα. Στη συνέχεια ξήλωσαν την πύλη με την αυλόπορτα. Στους χώρους της εκκλησίας στεγάστηκαν βοηθητικές υπηρεσίες και αποθήκη της διεύθυνσης εμπορίου της πόλης. Αυτό όμως δεν κράτησε πολύ, σύντομα εγκαταλείφθηκε και πάλι. Έβγαλαν τις λαμαρίνες από την στέγη. Το 2003 εξαιτίας των φθορών κατέρρευσε ο δεύτερος και τελευταίος σταυρός. Κατα την προετοιμασία του υλικού χρησιμοποιήθηκαν στοιχεία από τα άρθρα των ιστοσελίδων <http://sobory.ru/>, <https://ru.wikipedia.org>.

---

The church of the Holy Protection is located near the village Arsamaki of Vladimir region. The church is visible from the highway Vladimir-Gus Chrystalni-Tuma. A number of churches had been built on the same site before, which were burnt down. The church shown here was consecrated in 1825. In 1842-44, landlord captain A.K.Rameikov covered the costs for the construction of a cozy chapel here, dedicated to the pious prince saint Alexandr Nevsky. The church was rich in utensils, sacerdotal vestments, holy icons and liturgical books. In the early 1900, the settlement around the church had 26 inhabitants. In 1942, the church was looted. The inhabitants, under the guidance of the Soviet president of Aesamaki village took the bells of the church down and removed the ecclesiastical utensils. They stripped the church to cover the needs of their households. First they ripped off the brick columns of the cast railing enclosure. Then, they dismantled the gate. Auxiliary services were housed in the church, as well as a storehouse of the city's trade division. This did not last for long, though; it was soon abandoned again. The metal sheets were removed from the roof. In 2003, the second and last cross collapsed because of the damage. For preparation of the material, information was used from articles in the websites: <http://sobory.ru/>, <https://ru.wikipedia.org>.

---

Церковь Покрова находится рядом с деревней Арсамаки Гусь-Хрустального района Владимирской области. Церковь видна с автодороги Владимир-Гусь-Хрустальный-Тума. На данном месте, до этого, уже имелось несколько церквей, которые сгорали. Храм, который стоит сейчас был освящен в 1825 году. В 1842-44 годах на средства помещика капитана А.К.Рамейкова здесь был устроен теплый придел во имя святого благоверного князя Александра Невского. Церковь утварью, ризницей, святыми иконами и богослужебными книгами была снабжена богато. В самом начале 1900-х годов на погосте проживало 26 человек. В 1942 году Покровская церковь была разграблена. Под руководством председателя Арсамаковского сельсовета с церкви были сняты колокола и вывезена церковная утварь. Церковь разбирали на хозяйственные нужды. Сначала разобрали кирпичные столбы церковной ограды с коваными решетками. Потом разобрали входные ворота с калиткой. В помещении Покровской церкви размещалось подсобное хозяйство и склад городского торгового центра. Но было это недолго, вскоре она снова стала пустыющей. С крыши сняли кровельное железо. В 2003 году из-за ветхости на

церкви рухнул последний из двух крестов. При подготовке материала использованы данные статей с сайтов <http://sobory.ru/>, <https://ru.wikipedia.org>.